
 

Referat af generalforsamling i Dansk Botanisk Forening 
- lørdag d. 16. marts 2024 
 
1. Peter Lindberg Jannerup blev valgt som dirigent. 
 

2. Formand Henrik Ærenlund Pedersen aflagde beretning for hovedforeningen, og Anna Bodil Hald, 
Henrik Tranberg og Rasmus Østergaard Pedersen bereEede om hhv. Øst-, Fyns- og Jyllandskredsens 
akHviteter i 2023. 
 

3. Kasserer Jakob Hermann fremlagde det reviderede regnskab, dels for hele foreningen og dels for 
de enkelte underafdelinger (Hovedforeningen, Botaniske rejser, Hammer Bakker Fond og hver af de 
øvrige fonde). Der blev fra salen spurgt om bestyrelsens planer for, hvad foreningens likvider skal 
bruges Hl. JH svarede, at det er noget der allerede drøQes i bestyrelsen. Dilemmaet er om vi skal 
bruge af pengene vi har, penge som overvejende er engangsbeløb, eller skal vi investere og 
dereQer bruge aRastet. 
 

4. Foreningens næsUormand, Anna Bodil Hald, var på valg men genopsHllede ikke. Erik Aaberg Friis 
sHllede op og blev valgt. 
 

5. Fire af foreningens ordinære medlemmer: Gunnar R. Hansen, Nikolaj G. Correll, HenrieEe 
Bjerregaard og MarHn K. Søholm blev genvalgt for en 2-årig periode. 
Som erstatning for Claus H. Ovesen blev Louise Isager Ahl valgt for en 1-årig periode, mens Hans 
Ohrt blev valgt for en 1-årig periode som erstatning for Erik Aa. Friis. 
 

6. Jan R. Larsen og Finn Borchsenius blev valgt som interne revisorer. 
revisorerne blev også valgt i 2023 for en 2-årig periode og var derfor ikke formelt på valg. 
 

7. Der var ingen indkomne forslag. 
 

8. Eventuelt 
- Claus H. Ovesen: Skal DBF gå mere ind i sagen om naturgenopretning, nu hvor en EU-forordning 
er undervejs? 
- Thure P. Hauser: Foreslår at der ved næste generalforsamling afsæEes Hd Hl at kredsene kan 
mødes og udveksle erfaringer. 
- Hans Ohrt: Har man i hovedbestyrelsen gjort sig overvejelser om at lave akHviteter for skolebørn? 
- Anna Bodil Hald: Vi kunne organisere en De Vilde Blomsters Dag for Børn. 
- Erik Buchwald: Kan I i hovedbestyrelsen løQe sløret for, hvilke planer der er for det kommende år? 
Formanden svarede, at Ung Botaniker er et af fokusområderne, men at man ikke har lagt sig fast 
på, hvilke øvrige emner der skal arbejdes med. 
 
 
 
___________________________  __________________________ 
Dirigent Peter Lindberg Jannerup            Formand Henrik Ærenlund Pedersen  
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